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اجتماعی
ردصلاحیت  80 درصد اعضای شورای شهر توسط دولت

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: بیش از 80 درصد ردصلاحیت   ها توسط هیأت اجرایی صورت گرفته است نه هیأت نظارت 
مرکزی. اقبال شاکری ادامه داد: هیأت اجرایی دست دولت است و آنها هم بسیاری از اعضای فعلی شورای شهر را ردصلاحیت کردند و هیچ 
ربطی به هیأت نظارت ندارد. وی تاکید کرد: افرادی که این ردصلاحیت ها را منسوب به هیأت نظارت می                                   کنند به دنبال فرافکنی هستند.

دوشنبه 20 اردیبهشت 1۴00
وطن امروز     شماره 3205

مناسک حج امسال برگزار می شود
عربس��تان اعلام کرد مناس��ک حج امسال بر اساس 
پروتکل های بهداشتی برگزار می شود. به گزارش تسنیم 
به نقل از ش��بکه خبری المیادین، سازمان حج و عمره 
عربستان سعودی اعلام کرد مناسک حج سال جاری بر 
اساس پروتکل  های بهداشتی و اقدامات پیشگیرانه برگزار 

خواهد شد.

 آخرین جزئیات ممنوعیت تردد 
در تعطیلات عید فطر

معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت بهداشت 
با بیان اینکه ممنوعیت تردد و سفر در عید فطر بین استانی 
است، گفت: بر این اساس هم جریمه و هم ممانعت از انجام 
سفر اعمال خواهد شد. محسن فرهادی درباره ممنوعیت های 
وضع شده برای جلوگیری از سفرها در تعطیلات عیدفطر، 
گفت: تردد بین اس��تانی در همه استان های کشور فارغ از 
رنگ بندی ها ممنوع است. این موضوع شامل شهرهای یک 
استان نمی شود؛ به عنوان مثال اگر فردی بخواهد از کاشان 
به اصفهان برود چون هر دو ش��هر در یک اس��تان است، 
شامل ممنوعیت نخواهد شد. وی تاکید کرد: البته موضوع 
محدودیت تردد شبانه همچنان برقرار است. فرهادی افزود: 
در این ممنوعیت ها اس��تان های تهران و البرز یک استان 
در نظر گرفته می شود و ممنوعیت تردد بین  استانی شامل 
این دو اس��تان نمی شود. وی تاکید کرد: طرح مذکور هم 
ممنوعیت است و هم محدودیت؛ به این شکل که فرد در 
عوارضی ها یا هر جایی که توس��ط پلیس رویت شود هم 
جریمه می شود و هم او را به شهر خود بازمی گردانند. وی 
در خاتمه با اشاره به اینکه فعلا در رنگ بندی کرونایی شهر 
آبی در کشور نداریم، اظهار کرد: بر این اساس جریمه تردد 
در شهرهای قرمز یک میلیون و جریمه تردد در شهرهای 

زرد و نارنجی ۵00 هزار تومان است. 

بهداشت

38۶ هموطن دیگر به علت ابتلا به کرونا جان باختند
موج چهارم کرونا تمام نشده است

کرونا در بس��یاری از استان ها نزولی شده اما هنوز در 
برخی استان ها میزان بس��تری و فوت بالاتر از متوسط 
کش��وری اس��ت. در عین حال به گفته مسؤولان وزارت 
بهداشت، 4 اس��تان خراسان شمالی، آذربایجان شرقی، 
هرمزگان و تهران نیازمند مراقبت بیش��ترند و همچنان 
بای��د پروتکل های بهداش��تی را در آنها جدی گرفت. در 
همین حال رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز با اشاره 
به قرار گرفتن فارس در س��یر نزولی موج چهارم شیوع 
کروناویروس، تاکید ک��رد کاهش آمارها به معنی پایان 
این موج نبوده و نباید منجر به س��اده انگاری در رعایت 
ش��یوه نامه های بهداشتی ش��ود. دکتر مهرزاد لطفی در 
سیصد و هجدهمین نشست ستاد دانشگاهی مدیریت کرونا 
ضمن قدردانی از تلاش مجموعه دانشگاه علوم پزشکی 
ش��یراز و واحدهای زیرمجموعه در فارس برای مقابله با 
کروناویروس، گفت: با وجود کاهش ورودی بیمارستان ها 
طی روزهای اخیر، همچنان تعداد بالای موارد بستری را 
شاهد هستیم. لطفی گفت: تجربه موج های پیشین کرونا 
نش��ان داده است در آغاز روند نزولی شدن سیر بیماری، 
ساده انگاری و بی توجهی می تواند منجر به موج بلندتری 
ش��ود. رئیس علوم پزشکی ش��یراز همچنین با اشاره به 
راه اندازی س��امانهsalamat.gov.ir  از روز گذشته توسط 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، گفت: افراد متولد 
پیش از س��ال ۱۳۲0 می توانند با مراجعه به این سامانه، 

اطلاعات خود را برای واکسیناسیون کرونا ثبت کنند.
5538 بیمار »کووید- 19« در بخش مراقبت های ویژه ■

با وجودی که آمار قربانیان کرونا در کشور روز شنبه پس 
از چند هفته به زیر ۳00 نفر رسید اما شمار جان باختگان 
این بیماری دیروز باز هم افزایشی شد؛ طبق اعلام وزارت 
بهداشت طی ۲4 س��اعت، ۳8۶ بیمار »کووید-۱۹« در 
کش��ور جان خود را از دست دادند. بنا بر این گزارش، از 
ظهر روز شنبه تا ظهر دیروز یکشنبه و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۱4 هزار و ۱4۱ بیمار جدید مبتلا به 
»کووید-۱۹« در کشور شناسایی شدند که ۲ هزار و 44 
نفر از آنها بس��تری شدند. متاس��فانه در این مدت، ۳8۶ 
بیم��ار »کووید-۱۹« نیز جان خود را از دس��ت دادند تا 
مجموع جان باختگان این بیماری در کشور به ۷4 هزار و 
۹۱0 نفر برسد. از طرفی خوشبختانه تاکنون ۲ میلیون 
و ۱0۹ ه��زار و ۷0۲ نف��ر از بیماران نیز بهبود یافته یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۵ هزار و ۵۳8 
نفر از بیماران مبتلا به »کووید-۱۹« در بخش  مراقبت های 
ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. طبق آخرین 
آمارها، 4۶ ش��هر کشور در وضعیت قرمز، ۲۶۳ شهر در 
وضعی��ت نارنجی و ۱۳۹ ش��هر در وضعیت زرد بیماری 
کرونا قرار دارند. همچنین بنا بر اعلام مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، تاکنون یک میلیون و ۳۷8 
هزار و ۷44 نفر دوز اول واکسن کرونا و ۲۷۶ هزار و ۶۶۷ 
نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده اند و به این ترتیب مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشور به یک میلیون و ۶۵۵ 

هزار و 4۱۱ دوز رسید.
 آمار مبتلایان،  درگذشتگان، 

بستری شدگان و بهبودیافتگان کرونا

تعداد روز
مبتلایان

تعداد 
فوتی ها

میزان بستری 
روزانه

تعداد 
بهبودیافتگان

1۴201503۴۴298517۶37 اردیبهشت

15158723۴92۴۴91۶8۴1 اردیبهشت

1۶18۴093382۴۴1182۶5 اردیبهشت

171707۶3352۶811۶397 اردیبهشت

181357۶283202۶18292 اردیبهشت

191۴1۴138۶20۴۴17321 اردیبهشت

گروه اجتماعی: پنجمین دوره مدیریت شهری و روستایی در 
سطح کشور به دلیل حجم بالای ناکارآمدی و بعضا رسوخ فساد 
در بخش های مختلف آن باعث شد میزان رضایتمندی مردم 
از شوراها به پایین ترین حد خود در ادوار مختلف برسد. شورای 
پنجم بویژه در پایتخت با عدم تحرک، متوقف کردن پروژه های 
شهری، سیاسی کاری و در اولویت قرار ندادن خواسته های مردم 
در طول 4 سال گذشته عملا خود را از بدنه جامعه جدا کرد و 
باعث شد خواست جریان های سیاسی بر خواسته های مردمی 
غلبه کند و مردم به عنوان صاحبان رای به حاش��یه فراموشی 

کشانده شوند. 
بر اساس آمار ارائه  شده از سوی رئیس شورای عالی استان ها، 
در این دوره رکورد بی سابقه ای از بازداشت ها در مجموعه مدیریت 

شهری و روستایی به ثبت رسیده است. 
علیرضا احمدی با اش��اره به بازداش��ت تع��دادی از اعضای 
شوراهای شهر، ش��هرداران و کارمندان شورا ها و شهرداری ها 
در دوره پنجم به دلیل تخلف، گفت: در چند ماه اخیر شورای 
عالی استان ها به عنوان نهاد نظارتی در حوزه مبارزه با فساد در 
شورا ها و شهرداری ها با همکاری و تعامل با دستگاه های نظارتی 
و امنیتی وارد عمل شده است. وی ادامه داد: در راستای مبارزه 
با فساد و نظارت، شورای عالی استان ها سامانه ثبت تخلفات و 
شکایات مردمی را راه اندازی کرد که در این سامانه روزانه ۱0 تا 

۱۵ تخلف ثبت شده و مورد پیگیری قرار می گیرد. 
احمدی با اشاره به اینکه در ۳ سال گذشته 4۳۳ نفر از اعضای 
شوراهای شهر و روستا، شهرداران و کارمندان شهرداری توسط 
دستگاه های امنیتی بازداشت شده اند، افزود: شورا های شهر و 
روستا حدود ۱۲۶ هزار نفر جمعیت در سراسر کشور دارد که از 

این تعداد افرادی هم تخلفاتی داشتند. 
رد صلاحیت های معنی دار ■

یقینا بخشی از این تخلفات و فسادهای مالی و اداری در بدنه 

مدیریت شهری تهران رخ داد که نمونه هایی از آن در بهمن ماه 
سال گذشته رسانه ای شد. در آن تاریخ خبر دستگیری شهرداران 
مناطق 8 و ۲ به دلیل مسائل مالی و به دنبال آن اخبار مربوط به 
دستگیری تعدادی از مدیران فروشگاه زنجیره ای شهروند باعث 
شد تا حساسیت ها نسبت به شهرداری تهران چندبرابر شود، 
هر چند شهردار تهران این میزان نظارت بر شهرداری را نسبت 
به ادوار قبل زیر سوال برده و گفته بود: »آن چیزی که مسلم 
است، آنطور که دستگاه های نظارتی الان ما را کنترل می کنند 
در آن دوره کنترل نمی کردند. من به این شک ندارم و خوب هم 
هست؛ نمی خواهیم سیستم مانیتورینگ در کشور خاموش باشد 
و این گفت وگو بین دستگاه های نظارتی ای که وظیفه کنترل 

دارند و نظام مدیریت ش��هری همواره باید وجود داشته باشد. 
البته از جنس کارشناسی؛ نه از جنس خدای نکرده سیاسی«.

از این صحبت های پیروز حناچی هنوز چیزی نگذشته بود 
که خبر واکسن خواری در سطح کشور توسط مدیران شهری 
رسانه ای شد تا اینکه کم کم ردپای این تخلف آشکار به تهران 
نیز رسید. مدیران شهری که خود را بالاتر از پاکبانان می دیدند 
در یک اقدام غیراخلاقی نام ش��ان را در لیست تزریق قرار داده 
و بخشی از سبد تزریق واکسن کرونای پاکبانان را به نفع خود 

مصادره کردند. 
پس از این موضوع، رد صلاحیت ۱0 تن از اعضای لیست ۲۱ 
نفره شورای شهر تهران موضوع دیگری بود که بیش از پیش 

عملکرد مدیریت ش��هری در تهران را زی��ر ذره بین مردم قرار 
داد. شاید نگاه به اخبار 4 سال پیش که مربوط به بسته شدن 
لیست های انتخاباتی در تهران است خالی از لطف نباشد. در آن 
دوران رسانه ها از پرداخت ارقام نجومی برای قرار گرفتن افراد 
در لیست تهران خبر داده بودند. حالا بعد از گذشت 4 سال باز 

هم خبرهایی از این جنس در حال مخابره است.
در این زمینه حسن نوروزی، نماینده رباط کریم در مجلس 
گفت: ۳ تن از افرادی که در شورای اسلامی شهر دوره پنجم 
تهران حضور دارند برای تایید صلاحیت شدن پیشنهاد رشوه 

دادند. 
وی در نشس��ت علنی مجلس ش��ورای اسلامی و در نطق 
میان دس��تور خود در رابطه با بررس��ی صلاحی��ت نامزدهای 
انتخابات ش��وراهای اسلامی شهر و روستا گفت: حدود ۳ ماه 
در شورای استان تهران که بر امر انتخابات نظارت داریم، تلاش 
می کنیم افراد دارای لیاقت، صلاحیت بگیرند و به افراد نالایق 

صلاحیت داده نشود. 
وی با بیان اینکه ش��هرداری ها و شوراهای ناظر، مرکز پول 
ش��هرها، شهرستان ها و روستاهای کشور هس��تند، ادامه داد: 
امیدواریم چیزی از تلاش های ما در شب های احیا و حتی صبح 
روزهای احیا کاسته نشود تا غبار خستگی کار بر چهره ما بنشیند. 
در شب افطاری دکتر قالیباف عرض کردم، ۳ تن از افرادی که 
در شورای اسلامی شهر دوره پنجم تهران حضور دارند، پیشنهاد 
رشوه دادند. آقای قالیباف گفتند اطلاعات این افراد را در اختیار 
معاون بازرس��ی مجلس قرار دهیم. اخطار می دهم که اگر این 
افراد برخلاف قانون، هفته آخر و ش��ب جمعه تایید صلاحیت 

شوند، از آنها نخواهیم گذشت. 
حالا نوبت آن است با توجه به اخبار رسیده صلاحیت افراد با 
موشکافی بیشتری مورد تحلیل قرار گیرد و از هم اکنون زمینه 

رسوخ فساد در شورای شهر آینده از بین برود.

حاشیه ها درباره شورای شهر پنجم تهران ادامه دارد

صلاحیت خریدنی نیست !

مصطفی خدابخش�ی: با نزدیک شدن به موعد برگزاری 
انتخابات ریاس��ت جمهوری و ش��ورای شهر، جریان های 
سیاسی بر حجم فعالیت های خود افزوده و با استفاده از 
ابزارهای مختلف تبلیغاتی به دنبال نش��ان دادن طرح ها 
و برنامه ه��ای خ��ود برای حض��ور در بالاترین س��طوح 
تصمیم گیری در کش��ور هس��تند. در این کارزار شهردار 
تهران نیز مانند دیگر مدیران به دنبال نشان دادن وجوه 
مثب��ت دوران مدیریت خود اس��ت؛ دوران��ی که به زعم 
بس��یاری از کارشناسان فاقد کم ترین عملکرد تاثیرگذار 
بوده و عملا بیش از آنکه منطق خدمت رس��انی به مردم 
در آن حاکم باشد، رفتار تخریبی نسبت به مدیریت شهری 
دوره گذشته در آن به چشم می خورد. پیروز حناچی طی 
چند هفته اخیر به جای تشریح گزارش عملکرد شهرداری 
در دوران مدیریتش، به دنبال سیاه نمایی و برچسب نظامی 
زدن به مدیریت قبلی کلانشهر تهران است. برای بررسی 
چرایی اتخاذ چنین رویکرد تخریبی از س��وی ش��هردار 
تهران و اعضای شورای دوره پنجم که از ابتدای روی کار 
آمدن شان این موضوع را در دستور کار قرار داده اند، سراغ 
پرویز سروری، عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب و عضو 

سابق شورای اسلامی شهر تهران رفتیم. 
***

  جناب س�روری فکر می کنید در طول ۴ سال فعالیت 
مدیریت شهری تهران آیا عملکرد مدیران و تصمیم گیران 

شهری مورد رضایت شهروندان قرار گرفته است؟
یکی از اتفاقات نامناس��ب این دوره این بود که سایه 
انتخابات ریاس��ت جمهوری بر انتخابات ش��ورای ش��هر 
سنگینی کرد و عملا باعث شد افرادی به شورا راه یابند 
که صرفا یک جریان خاص سیاسی را پیگیری می کردند. 
این در حالی است که شورا باید فعالیت های خود را کاملا 
منطبق بر مسائل خدماتی و اجتماعی پیش ببرد. ما در 
این دوره دیدیم که موضوعات سیاسی و جناحی بر شورا 
حاکم ش��د و شورا به جای آنکه به مسؤولیت ذاتی خود 
که همان پیگیری امور شهر است، بپردازد، در چالش های 
 سیاس��ی و موضوع��ات خ��ارج از وظایف ش��ورا گرفتار 

شد. 
باید گفت اساسا جریان اصلاحات نگاهی کاملا سیاسی 
به ش��ورای شهر دارد. ببینید! ما در ۲ مرحله عقبگرد در 
خدمت رس��انی به مردم تهران داشتیم. این موضوع یک 
بار در ش��ورای اول رخ داد که در نهایت به انحلال شورا 
انجامید و دیگری در شورای پنجم که شهر کاملا قفل شد 
و خدمات دهی به پایین ترین سطح خود رسید. این توقف 
در خدمات دهی در تهران را باید به گردن احزاب انداخت، 
چرا که عملا آنها شورای شهر را اداره می کردند. به همین 
دلیل می توان گفت یکسری افراد فاقد اراده و اختیار در 
اداره شهر به شورای پنجم راه پیدا کردند و صرفا به دنبال 
برآورده کردن خرده فرمایشات این احزاب بودند. باید گفت 
که در این دوره، شورای شهر و شهرداری صرفا به دنبال 
اجرای این منویات سیاس��ی بودند و موضوعات پیگیری 

شده از سوی آنها در اولویت های مردم قرار نداشت. 
اینکه هر روز اس��م ی��ک هنرمند را مط��رح کرده یا 
موضوعی را از دل تاریخ کالبدشکافی کنند آیا از وظایف 
ش��ورای شهر اس��ت؟ با این رویکرد اعضای شورای شهر 
خ��ود را از نق��ش اصل��ی دور کردند و صرفا ب��ه دنبال 

چالش زایی رفتند. 
  به نظر ش�ما مدیران شهری دوره پنجم دارای تجربه 
و علم لازم برای خدمات رس�انی مناس�ب به شهروندان 

بودند؟
این نقد درستی است ولی تاکید بنده این است که در 
بین اعضای ش��ورا فردی حضور دارد که سابقه مدیریت 
ش��هر را در پرونده خود دارد. طبعا با توجه به تجربه ای 
که وی از مدیریت شهر به دست آورده است باید نگاهی 
کارشناسانه به موضوعات می داشت ولی می بینیم این فرد 
در این 4 س��ال یکی از ضعیف ترین اعضای شورا بوده و 
هیچ گونه واکنشی به موضوعات اولویت دار شهری نداشته 

اس��ت. وقتی عینک سیاست بر چشمان کسی که سابقه 
مدیریت شهر را دارد قرار می گیرد نتیجه ای بهتر از این 
حاصل نخواهد شد. عملا در این دوره از شورا حتی آنهایی 
که به شکلی علم مدیریت شهر را داشتند آن را به صورت 
یک دفینه در شورا باقی گذاشتند و موضوعات احزاب و 

گروه ها مساله اصلی شورا شد. 
  بس�یاری معتقدند بودجه پایتخت در این دوره رشد 
چشم گیری داشته اما متناسب با آن خدمات رضایت بخش 

به مردم ارائه نشده است. 
بالاخ��ره مردم یک دوره ۱4 س��اله را دیده بودند که 
در آن حج��م بالای��ی از عملیات های عمرانی و خدماتی 
صورت گرفته بود. در آن دوره سطح توقعات اجتماعی در 
تهران بالا رفت. بر همین اساس، روی کار آمدن شورایی 
که کاملا همس��و با دولت و مجلس بود این پیش فرض 
را ایجاد می کرد که خدمات وس��یع تری ارائه خواهد شد 
ولی بر خلاف تمام پیش بینی ها همه چیز معکوس بود. بر 
خلاف دوره چهارم، در دوره پنجم ما شاهد یک روند بسیار 
کس��ل کننده در شهر بودیم که طی آن هر روز خبرهای 
ناگواری از تحمیل هزینه های جدید و بی جهت بر دوش 
مردم مخابره می شد. در این دوره اولویت های شهری کاملا 
از ذهن اعضای ش��ورای شهر ربوده شد و نتیجه آن شد 
که مردم کاملا با شورای شهر بیگانه شدند. شما را ارجاع 
می دهم به شورای چهارم که یکی از بهترین دوران های 
مدیریت ش��هری در کشور بود. اعضای شورا در آن دوره 
به دلیل نوع رویکرد مدیریت شهری به حدی حساسیت 
داشتند که موضوعات جاری شهر برای شان پرکشش بود، 
چرا که خدمات متنوعی در حال شکل گیری و ارائه بود، 

برخلاف آنچه امروز می بینیم. 
در دوره پنجم با وجود همسویی سیاسی دولت و شورا 
نه تنها دولت کمک نکرد، بلکه س��نگ اندازی های جدی 
نیز انجام داد. از سوی دیگر اعضای شورای شهر به جای 
حرکت به جلو صرفا نگاه به عقب داشته و تمام تلاش شان 
را صرف فرافکنی کردند تا ناکارآمدی های شان را موکول 
به قبل کنند. به نظر من اینها عواملی بود که اجازه نداد 
مردم شاهد رشد و اوج گرفتن خدمات در تهران باشند. 
  لازم�ه مدیری�ت ش�هری ب�ا توجه به ح�وزه فعالیت 
تخصص�ی آن از یک س�و و رابطه آن ب�ا زندگی روزمره 
ش�هروندان از سوی دیگر، دوری از سیاسی کاری است؛ 
آیا در دوره پنجم مدیریت شهری این مهم تحقق یافت؟

نکته ظریفی را فرمودید! در کشور ما بعضی موضوعات 
ب��ا یکدیگر خلط می ش��ود. در بحث ش��ورای ش��هر و 

ش��هرداری، خدمات به عنوان محص��ول در نظر 
گرفته می ش��ود. مردم برای ش��ان مهم نیست 
که آیا مس��ؤول شهر یک فرد نظامی است یا 
یک فرد هنری. مردم این قدرت تشخیص و 
تحلیل را دارند که ببینند چه کس��ی به آنها 
خدمت ارائه کرده و چه کسی عقبگرد داشته 
اس��ت. نظامی گری اگر مبتن��ی بر عدم ارائه 
خدمت و نادیده گرفتن مردم باش��د، بله! این 

بسیار ناپسند است. 
مردم مخالف دریافت خدمت نیستند، حتی 

اگر کس��ی که به عنوان مدیر شهری 
انتخاب می ش��ود س��ابقه نظامی 
داشته باشد. این نکته را بگذارید 
کنار تحلی��ل اول من. اعضای 
شورای شهر احساس می کردند 
رقابت سیاسی شان در رویا رویی 
با یکی از چهره های دوره قبل 
ش��کل می گیرد لذا به جای 
اینکه شروع به ارائه خدمت 
چهره های  تخری��ب  کنند، 
خدمتگزار را در دستور کار 

قرار دادند تا مقبولیت آنها 
را از بین ببرند. 

در بحث بدهی های شهرداری همین روند ایجاد شد. 
این افراد 4 س��ال حرف های فاقد مبنای علمی و عملی 
زدند تا نقطه مثبت دوران جریان انقلاب را تضعیف و در 
نهایت آن را در دید عموم به یک نکته منفی تبدیل کنند. 
این در حالی است که بدهی متعارف در شهرداری نمایانگر 
حجم خدماتی است که ارائه می شود. اصلا شهرداری اگر 
بدهکاری نداشته باشد شهر زیر نظر آن مرده و قبرستان 
است، چرا که شهر دائما نیازمند اجرای پروژه های جدید 
اس��ت. برخی از پروژه های اجرا ش��ده از طریق وام های 
داخلی و خارجی به انجام می رسند که بازپرداخت آن به 
طور طبیعی ماه به ماه شکل می گیرد. حال شما ببینید 
چقدر این موضوع را به صورت گسترده مطرح کردند تا 

به عنوان ضعف شناخته شود. 
سوال من از اعضای شورای پنجم شهر تهران و شهردار 
این است که اگر هم اکنون بخواهند بزرگراه امام علی)ع( 
را اجرایی کنند چقدر باید پول بپردازند؟ آیا با پول های 
موجود می ش��ود ای��ن کار را انجام داد؟ اگ��ر ابرپروژه ها 
انجام نمی شد و هم اکنون شما می خواستید کار ساخت 
آنها را آغاز کنید به فرض منطق اشتباه تان که می گویید 
ش��هر گران اداره شد، ش��ما برای اجرا چقدر هزینه باید 
در نظر می گرفتید؟ مدیریت فعال به دنبال ش��کل دهی 
خدمت است، این در حالی است که بخشی از بدهی های 
ایجادشده توسط همین خدمات بازپرداخت می شود، مثلا 
در بحث مترو که درآمدزا بوده و بدهی های خود را می تواند 
پرداخت کند. این یک افتخار بزرگ بود که در سال پایانی 
دوره چهارم مدیریت شهری، ۱00 کیلومتر مترو تحویل 
دادیم، این در حالی است که این اقدام به عنوان فعالیتی 

کم نظیر در خدمات شهری در دنیا مطرح شد. 
حال بیاییم اینطور نگاه کنیم که اگر هم اکنون بخواهند 
۱0 کیلومتر مترو بس��ازند، آی��ا می توانند از زیر بار مالی 
این پروژه خارج ش��وند؟ آیا اصولا می توانند منابع آن را 

تامین کنند؟ 
باید به فعالیت های عمرانی صورت گرفته در ش��هر به 
ص��ورت کلان نگاه کرد چرا که علاوه بر خدمت رس��انی، 
این پروژه ها بستر مناسبی جهت اشتغال ایجاد می کنند 

و می توانند تعداد زیادی از افراد را به کارگیری کنند؛ این 
در حالی است که در دوره کنونی عدم اجرای پروژه ها در 
ش��هر به چالشی جدید برای دولت جهت تامین اشتغال 
شده اس��ت و همین می تواند معضلات اجتماعی کلانی 
را در کش��ور ایجاد کند. شهرداری وقتی می تواند خدوم 
و موفق باش��د که دائما دغدغه عمل و اقدام داشته باشد 
که این موضوع متاس��فانه در شورای پنجم و شهرداری 

دیده نمی شود. 
  ش�هردار تهران اخیرا در نشس�تی مجازی در »کلاب 
هاوس« از عملکرد مجموعه خود نسبت به دوره گذشته 
دفاع کرد؛ به نظر شما مطالب مطرح شده توسط ایشان 
در رابطه با خدمات رسانی مطلوب به مردم قانع کننده بود؟

این بسیار خنده دار است. مثلا وزارت بهداشت در یک 
برنامه ۱0 ساله موظف شده تا ۱00 بیمارستان بسازد، در 
طول این مدت وزیری روی کار می آید که پرتلاش است و 
می تواند منابع بیشتری را به دست آورد لذا طرح ساخت 
۱00 بیمارستان را طی 4 سال به اتمام می رساند، آیا این 
یک نکته منفی برای آن وزیر است که توانسته زمینه را 
برای خدمات رسانی سریع تر به مردم فراهم کند؟ بر اساس 
طرح قرار بود تا خدمات ۱0 سال بعد به مردم ارائه شود 
ول��ی هم اکنون با تدبیر درس��ت، این خدمات در اختیار 
مردم اس��ت و از آن بهره می برند. درباره مدیریت شهری 
نیز به همین شکل است، پروژه ها خدمات خود را زودتر 
به مردم ارائه دادند، حالا ما بیاییم مدیریت شهری سابق 
را متهم کنیم که شما چرا نگذاشتی طرح ها متوقف بماند؟
  جناب سروری! از نظر شما مهم ترین پروژه شهری اجرا 
ش�ده در دوره پنجم چه بود که تا این حد مدیریت قبل 

را زیر سؤال می برند؟
من ه��ر چه فکر می کنم جز اج��رای چند زیرگذر و 
آس��فالت چند خیاب��ان، پروژه خاص دیگ��ری به ذهنم 

نمی رسد. 
  شاید به خاطر همین کم کاری و نبود پروژه های عمرانی 
است که آقای حناچی یکی از افتخارات این دوره را رنگ 

کردن دیوارهای شهر می دانند! 
بگذارید مثالی بزنم. هم اکن��ون بحث کرونا تهدیدی 
جدی برای مردم اس��ت و بیش از جنگ جهانی در حال 
کش��تار است. مدیریت شهری برای مقابله با این بیماری 
باید برنامه داشته باشد بویژه در حوزه شبکه حمل و نقل 
عمومی. س��وال اینجاست در شرایطی که مردم واقعا در 
تهدید قرار دارند، ش��ما چه اقدامی انجام داده اید؟ ما در 
حمل و نقل عمومی نه تنها پیشرفت نداشتیم بلکه پسرفت 
نیز داش��تیم. مردم در مترو با فشردگی در کنار هم قرار 
می گیرند و مدیریت شهری افتخارش این است که دارد 
دیوارهای ش��هر را رنگ می کند. واقعا مردم جنوب شهر 
مساله شان رنگ زدن در و دیوار است یا خدماتی که برای 
آنها گره گش��ا و کارگش��ا باشد؟ این نگاه و این رویکرد از 
اول در مدیریت پنجم شهری وجود داشت که باعث شد 
تمام پروژه ها به نوعی معطل بماند و ما ش��اهد توقف و 

عقبگرد در شهر باشیم. 
  به عنوان س�ؤال آخر، توصیه شما برای شورای ششم 

چیست؟ 
باید مجلس انقلابی برای موضوع انتخابات شورا فکری 
کند و انتخابات ش��ورا را از ریاست جمهوری جدا برگزار 
کند. این موضوع تاکنون خسارات بزرگی را برای شوراها 
به همراه آورده اس��ت. باید به این نکته توجه داشت که 
موفقیت شوراها بستگی به نوع نگاه اجتماعی شخصیت ها 
و عناصری که با موضوعات کارشناسی کاملا آشنا هستند 
و می توانند به شکلی در رفع مشکلات اقدام کنند، دارد. 
درخواست من از مردم این است که به نگاهی رای بدهند 
که تلاش دارد به صورت کارشناسی و جهادی شهر را اداره 
کند. به امید خدا ما باید بازگردیم به روزهای باش��کوه و 
حتی روزهای باشکوه تری نسبت به گذشته و شهر تهران 
را که عمل القرای جهان اس��لام است با یک شورای قوی 

و یک شهردار توانمند سامان دهی کنیم.

عضو سابق شورای اسلامی شهر تهران در گفت و گو با »وطن امروز« از عملکرد ضعیف مدیران شهری دوره پنجم در خدمات رسانی مناسب به شهروندان تهرانی انتقاد کرد

سیاسی کاری به جای کار !

بر خلاف دوره چهارم، در 
دوره پنجم ما شاهد یک 
روند بسیار کسل کننده در 
شهر بودیم که طی آن هر 
روز خبرهای ناگواری از 
تحمیل هزینه های جدید 
و بی جهت بر دوش مردم 
مخابره می شد. در این دوره 
اولویت های شهری کاملا از 
ذهن اعضای شورای شهر 
ربوده شد و نتیجه آن شد 
که مردم کاملا با شورای 
شهر بیگانه شدند


